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samenleving. Maar CDA, zult u zeggen, jullie

willen juist bezuinigen op de gemeentelijke

organisatie. Dat lijkt inderdaad tegenstrijdig

maar is naar onze overtuiging noodzakelijk.

Doordat meer burgers een beroep doen op bij-

voorbeeld de bijstand, zullen de kosten hiervoor

toenemen. Het kan niet zo zijn dat daarvoor

geen geld beschikbaar is. Waar in het verleden

burgers uit onze gemeente niet zo snel bij

gemeente aanklopten voor financiële ondersteu-

ning, is dat tegenwoordig anders. Daar is niets

mis mee. Wanneer u problemen heeft vanwege

een zorgbehoefte of zonder inkomen zit, moet u

geholpen worden. Uiteraard binnen de mogelijk-

heden en grenzen van het WMO beleid. Omdat

voor het CDA ieder mens telt, zijn onze uit-

gangspunten gerechtigheid en solidariteit zo

belangrijk. Deze uitgangspunten doen een

beroep op ons allemaal om ieder individu tot

zijn of haar recht te laten komen. Samen leven

betekend omzien naar elkaar en mensen onder-

steuning bieden waar dat nodig is. Deze onder-

steuning kan tijdelijk zijn, omdat in de visie

van het CDA het beleid vooral moet zijn gericht

op herstel en eigen verantwoordelijkheid.

Op eigen kracht waar mogelijk,

ondersteuning waar nodig!

Jacob Spiker

Politiek en Geloof
Het CDA is een christendemocratische ver-

eniging. De christendemocratie is geba-

seerd op de normen en waarden uit het

christelijk geloof. Binnen het CDA delen

we de idealen van het christendemocra-

tisch denken, die te vinden zijn in de

Bijbel: gerechtigheid, solidariteit,

gespreide verantwoordelijkheid en rent-

meesterschap. Deze kern begrippen inspi-

reren het CDA in haar ideeën in deze tijd

van steeds meer consumptie en egoïsme,

maar ook van angst en onzekerheid.

De basis van deze ideeën is een samenle-

ving waarin mensen met elkaar verbonden

zijn, want in de Bijbel komt het beeld naar

voren dat mensen alleen in een gemeen-

schap kunnen leven en tot hun recht

komen. Dit is een recept voor een samenle-

ving die niet uiteenvalt in tegenstellingen,

maar die sterker wordt door samenwerking

tussen individu en gemeenschap, in gezin,

kerk en vele organisaties en waarin mensen

worden aangesproken op hun verantwoorde-

lijkheid voor anderen en waarbij de sterkste

schouders de zwaarste lasten dragen.

Het CDA staat open voor iedereen, gelovig of

niet. Wij denken dat onze grondbeginselen

goed zijn voor de hele samenleving. Bij het

CDA zijn daarom ook mensen aangesloten die

een ander of geen geloof aanhangen, maar

zich wel aangesproken voelen door waar het CDA

voor staat. Bij de dagelijkse politiek spreken we

meestal niet over geloof, maar passen we onze

beginselen toe. Voor veel leden is het evangelie

juist de reden om politiek actief te zijn. Daar

wordt best wel eens over gesproken, over naar

welke kerk je gaat of over welke rol het geloof in

je persoonlijk leven speelt. Vergaderingen van het

CDA worden vaak begonnen met een overdenking

of gebed. Binnen het CDA ontmoet je mensen voor

In dit CDA contact zal ik een korte bijdrage

leveren over een dag van de wethouder. Een

korte bijdrage is op verzoek van de redactie-

commissie, want over het algemeen zou ik wel

dagelijks een pagina kunnen opschrijven over

een dag van de wethouder.

Laat ik eerst beginnen te zeggen dat ik het

wethouder zijn als de mooiste periode van mijn

werkzaam leven heb mogen ervaren. En mijn

werkzaam leven bestaat inmiddels al 47 jaar!

Wethouder zijn betekent heel veel met mensen

omgaan, het goede zoeken in uitvoering van

werken, het beste proberen te behalen voor

onze mooie gemeente, het maximale bereiken in

aanbestedingen in kwaliteit/prijs verhoudingen

samen met de ambtenaren. Kortom de ons

gegeven talenten gebruiken en zoeken bij ande-

ren om goede dingen te doen.

Sociale zekerheid
De beste vorm van sociale zekerheid is het

hebben van een baan. Helaas is het aantal

werklozen door de crisis fors toegenomen. In

Staphorst valt het gelukkig nog mee ten

opzichte van de landelijke cijfers.

Het is makkelijk praten dat het in Staphorst

meevalt,…. je zal maar werkloos zijn. Want

voor iemand zonder baan is dat uitermate ver-

velend, zeker omdat niet voor iedereen zomaar

een andere baan te vinden is. Daarom is het

goed dat de gemeente niet alle investeringen in

de ijskast zet maar juist een aantal projecten

doorzet. Naast het maatschappelijk nut van bij-

voorbeeld de combischool in Rouveen, revitali-

sering van industrieterrein de Baarge en renova-

tie van de gymzaal aan de V.d. Walstraat, bie-

den deze projecten ook werkgelegenheid. Maar

ja, zult u als werkloze thuiszorgmedewerker

zeggen, ik heb daar niets aan. Dat klopt en

daarom is het goed dat er een vangnet is en

blijft voor degenen die geen baan kunnen vin-

den of door andere omstandigheden niet deel

kunnen nemen aan het arbeidsproces.

Niettemin blijft werk de beste vorm van sociale

zekerheid. Het biedt mensen een eigen inko-

men, sociale contacten en het geeft ze een

gevoel en nuttige bijdrage te leveren aan de

…vervolg op de volgende pagina

wie het christelijk

geloof belangrijk is.

Het CDA is een open

christendemocratische vereniging, waarin we

samen, geïnspireerd door onze idealen werken

aan een betere samenleving, niet alleen lokaal

en landelijk, maar zelfs over grenzen heen.

Denkt en werkt u met ons mee?

Van de voorzitter

Bed&Breakfast “de Klepper”

www.gosker.nl/de klepper
Lankhorsterweg 45 - 7951 PN Staphorst

Tel: 0522-260670

Wist u dat…
… een amendement moet worden

uitgevoerd door het college.

… een motie oproep is aan het college die

zij niet hoeft uit te voeren.

… het CDA twee amendementen heeft

ingediend …. en die zijn aangenomen.

… dat alle andere amendementen geen

meerderheid hebben gehaald.

… de CDA fractie wil de OZB in Staphorst

niet verder laten stijgen dan het

gemiddelde van Overijssel.

… aan wegenonderhoud in Staphorst

2,5 miljoen euro wordt besteed.

… het onderwijs in Staphorst goed

gebeurd voor 1,85 miljoen euro.

… de loonsom binnen het gemeentehuis

7 miljoen euro bedraagt.

Een dag als gisteren

(troosteloos wat het

weer betreft, somber

en nat ……. waar ik

wel wat gevoelig voor

ben) begint met het lezen van mijn dagblad en

vervolgens naar kantoor. Dinsdag dus… zoals in

heel veel gemeenten in ons land, college verga-

dering van burgemeester en wethouders en de

secretaris. Meestentijds een vergadering van

9 uur tot ca half één. Eerst worden de agenda´s

doorgenomen voor de komende week en een

korte terugblik soms op de afgelopen week,

waarbij we elkaar informeren over verrichte werk-

zaamheden. Vervolgens zijn er diverse medede-

lingen te doen aan elkaar over beleidszaken,

stand van zaken uitvoering van werkzaamheden

etc etc. en daaraan gekoppeld een rondvraag.

Een dag van de wethouder…

Colofon



post, namelijk de loonkosten. Om de loonsom

beheersbaar en controleerbaar te houden heeft

het CDA samen met de SGP vorig jaar een motie

aangenomen om de loonsom in 2009 te bevrie-

zen. Dit jaar heeft de CDA fractie een amende-

ment ingediend om de loonsom verder terug te

brengen richting het peil van 2008. Dit amen-

dement is door een meerderheid van de raad

aangenomen.

Gemeenschappelijke regelingen (waarvoor de

gemeente jaarlijks moet betalen), zoals de

Veiligheidsregio IJsselland, GGD enz. moeten

mee in de bezuinigen. Het college heeft hier-

voor geen bezuinigingen verwerkt in de begro-

ting. Hierover zijn met de Veiligheidsregio

IJsselland, GGD enz. nog geen afspraken

gemaakt. De CDA fractie heeft daarom een motie

ondersteund die zegt dat de bijdrage voor

gemeenschappelijke regelingen wordt gekort met

5% vanaf 2011 tot en met 2013. Het kan niet

zo zijn dat de gemeente moet bezuinigen en dat

de verlengde lokale overheden worden ontzien.

De kosten voor automatisering komen bij de

gemeente voor 2010 op ca 850 duizend euro.

Weliswaar een kleine verlaging t.o.v. 2009 maar

het blijft een enorm bedrag. De CDA fractie maakt

zich zorgen over deze kosten. Wij beseffen dat

een aantal functionaliteiten beschikbaar moeten

zijn. Wij vinden ook dat de systemen goed moe-

ten werken en actueel moeten zijn. Eigenlijk

moet het zo zijn dat bespaard wordt met en niet

op automatiseringskosten. Wanneer wij het beno-

digde bedrag afzetten tegen wat een bedrijf met

130 werknemers op jaarbasis investeert in auto-

matisering, is dat wat ons veel te hoog.

Het CDA heeft een amendement “voor het hand-

haven van subsidie voor monumenten in het

buitengebied” ingediend die door alle partijen

exclusief de CU, is aangenomen. Volgens de

begroting zou geen subsidie voor monumenten

buiten de bebouwde kom worden gegeven.

Binnen de bebouwde kom wel. Wij vinden het

vreemd dat er met twee maten wordt gemeten.

Het amendement zorgt ervoor dat de voorge-

stelde bezuiniging niet doorgaat.

…vervolg voorpagina

Een dag van de wethouder…

In maart 2010 vinden de gemeenteraadsverkie-

zingen plaats. Een nieuwe raad moet dan begin-

nen met de begroting die door de oude raad is

vastgesteld. Een meerjarenbegroting die in het

teken staat van bezuinigingen. De crisis lijkt

over het dieptepunt heen te zijn, maar de

gevolgen voor de overheidsfinanciën komen nog.

Voor de gemeenten zullen de bezuinigingen in

2010 nog wel meevallen maar daarna wordt het

allemaal minder. Terwijl de kosten stijgen moet

de komende jaren rekening moet worden gehou-

den met een lagere rijksbijdrage. De CDA fractie

kijkt vooral naar structurele bezuinigingen, wil

niet alle investeringen uitstellen en geen reke-

ning naar latere generaties verleggen. 30 juni

2009 is de raad gevraagd een richting aan te

geven om een dreigend financiële tekort bij de

gemeente in de komende jaren op te lossen.

Daar het tekort over 4 jaar oploopt tot zo’n

2 miljoen moet ingegrepen worden in met name

grote uitgaven posten. Dat zijn de komende

jaren de bouw van een nieuwe combi school in

Rouveen, (ver)nieuwde brandweerkazerne, her-

profileren Oude Rijksweg en de personeelslasten

om er maar een paar te noemen. De CDA fractie

heeft een duidelijke keuze gemaakt: De combi-

school moet doorgaan en bezuinigingen moeten

met name gezocht worden in het terugdringen

van de personeelskosten.

Het CDA is overwegend positief over de voorge-

stelde begroting. Veel zaken die door onze fractie

bij de kaderstellende vergadering werden inge-

bracht zijn gehonoreerd. In de voorgestelde bezui-

nigingen worden de sociale voorzieningen zoveel

mogelijk ontzien. Zo blijven bijvoorbeeld de bij-

raad heeft zich uitgesproken voor de komst van

deze school. De scholen hebben altijd hoge pri-

oriteit gehad in onze gemeente. Al onze scho-

len zijn dan aangepast aan de eisen van deze

tijd. Opknappen van de huidige scholen kost

ook veel en we lossen daarmee het probleem

van de gymzaal en de peuterspeelzaal niet op.

Datzelfde geld ook voor het wegenbeheer waar-

op ook flink bezuinigd wordt. De gemeente

werkt tot volle tevredenheid met een wegenbe-

heersplan. Het noodzakelijke onderhoud wordt

gedaan. We hebben daar een kwalitatieve plan-

ning en doelstelling voor afgesproken en vast-

gesteld. In het dekkingsplan wordt in de uit-

voering van de wegennota 125 duizend euro

bezuinigd. Nu hebben we de voorbije jaren

regelmatig werken uitgevoerd voor minder geld

dan geraamd, in die zin hoeven we niet te wan-

hopen. Toch is het van belang het onderhoud

van ons wegennet op peil te houden. Wanneer

we nu steken laten vallen, betekend het dat we

later juist extra kosten krijgen.

Als je de begroting dan bekijkt met het oog op

bezuinigen kom je al snel uit op de grootste

standsverlening, de sociale werkvoorziening, de

bijzondere bijstand en de maatschappelijke dienst-

verlening op niveau. De lasten worden niet verlegd

naar de minder draagkrachtigen. Daar is de CDA

fractie blij mee en onderschrijft dat beleid.

De voorgestelde meerjarenbegroting wordt voor

een groot deel sluitend gemaakt door een

behoorlijke aanslag op de reserves, ook bestem-

mingsreserves. Voor nieuw beleid zijn amper

middelen beschikbaar en de lasten naar de bur-

ger worden verder verzwaard. In 2013 komt dat

neer op zo’n 45 euro per inwoner. Jammer maar

noodzakelijk. Een belangrijke vraag die wij ons

gesteld hebben, is of het verantwoord is in

grote mate investeringen te dekken vanuit de

reserves. De reservepositie van onze gemeente

is de afgelopen jaren fors toegenomen. In een

situatie als waarin we nu verkeren is het daar-

om verantwoord hier nu gebruik van te maken.

Het maximaal inzetten van de reserves heeft tot

gevolg dat de reserves woningbouw opgesou-

peerd worden. Het renoveren van de oudere wij-

ken kan daardoor niet uitgevoerd worden, waar-

door de leefomgeving van de bewoners wordt

aangetast. Het CDA vindt dit geen goed idee. In

voorgaande jaren is geld voor renovatie van

oudere wijken gereserveerd en als CDA maken

wij ons er hard voor dit alsnog te doen. Het

college heeft toegezegd dat dit onderwerp niet

volledig wordt wegbezuinigd.

De combischool in Rouveen.

De CDA fractie heeft al meerdere malen gezegd

dat de komst van deze school niet uitgesteld

moet worden. Een brede meerderheid van deze

De gemeentebegroting 2010

* Vraag naar de voorwaarden

De wethouder financiën heeft betoogd dat de

gemeente financieel ziek is. Erg ziek, zo ziek

dat zelfs een paardenmiddel niet meer helpt.

De maatregelen die de wethouder voorstelt zijn

voor het CDA echter te weinig om volledig uit

te kunnen zieken. De reserves worden tot een

minimum teruggebracht. Structureel wordt nau-

welijks bezuinigd. Het CDA zegt bij de

Algemene Beschouwingen: De reservepositie van

onze gemeente is de afgelopen jaren fors toege-

nomen. In een situatie als waarin we nu verke-

ren is het daarom verantwoord nu van die reser-

ve positie gebruik van te maken. Het CDA vindt

daarnaast dat de loonsom moet worden terugge-

bracht naar het peil van 2008. Dit geeft structu-

rele ruimte. Een paardenmiddel …ja… maar het

uitzieken wordt daardoor wel verkort. Om deze

bezuinigingen te bewerkstelligen moet de

gemeentelijke organisatie onder een vergroot-

glas gelegd worden. Door reorganisatie binnen

het gemeentehuis, door te kijken welke proces-

sen misbaar zijn, door het uitvoeren van alleen

kerntaken van de gemeente en door het aanpas-

sen van de geboden diensten aan de vraag

….kan en moet bezuinigd worden. Een voor-

beeld voor het laatste is: de inkomsten aan

leges voor bestemmingsplannen en bouwleges

zijn in 2010 ca €170.000,- minder omdat er

minder gebouwd wordt. Doordat er minder aan-

vragen behandeld hoeven te worden, zal daar

ruimte in de organisatie komen en moet de

organisatie daarop inspelen.

De structurele ruimte die het CDA wil creëren,

kan gebruikt worden voor: voetbal Rouveen,

huisvesting jeugdwerk, peuterspeelzaal, renova-

tie oude wijken, wegbeheer. Er zal een keuze

gemaakt moeten worden maar ook zal daar een

meerderheid in de raad moeten zijn.

Gemeente financieel ziek

Hierna de agenda voor de B&W vergadering die

uit een openbaar deel en een besloten deel

bestaat. We hadden gisteren een redelijk volle

agenda af te werken, maar onder de goede lei-

ding van onze voorzitter werd dit vlot afge-

werkt en we waren even over half één klaar.

Snel naar huis voor een korte lunch en om

kwart over één weer richting Staphorst.

Voor deze middag staan 2 bedrijfsbezoeken

gepland (we trachten elke maand 2 bedrijven te

bezoeken met het voltallig college, secretaris

en de contactambtenaar bedrijven/economische

zaken). Voor deze dag stonden een ijzervlecht

bedrijf en een houtverwerkings/meubelproduk-

tiebedrijf op het programma. Steeds interessant

en leerzaam deze bezoeken. Goede gesprekken

en nuttige informatie uitwisselingen. Hierna

weer naar kantoor voor een aantal gesprekken

met ambtenaren (voortgang werkzaamheden

enz.) en nog een uurtje bezig met post en e

mails doornemen en e mails beantwoorden en

enkele telefoontjes afgewerkt.

Tenslotte vanaf half zes tot ruim zeven uur een

noodzakelijk en nuttig gesprek gevoerd (samen

met een ambtenaar) met een afvaardiging van

het bestuur van onze plaatselijke motorclub. Deze

dag geen avondvergadering, wat goed uit kwam.

Veel e-mails moesten gelezen en beantwoord

worden en een halfuurtje telefonisch bijpraten

met de fractievoorzitter maakte de dag weer vol.

Het was inmiddels ruim half elf en tijd voor

mijn hobby´s , even muziek beoefenen en een

uurtje lezen, vervolgens lekker slapen en de

volgende dag gezond weer op staan, om dan

eerst te beginnen met een uurtje trimmen.

Wethouder Klaas Brand
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Voor al uw wand- en vloertegels
Eigen tegelzetters


